
Emlékeztető 
 

Az Egyesületi Elnökség 2009. január 21-én 14:00 órakor Budapesten V. Kossuth L. tér, 6-8. 
309. sz. tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Tóth Péterné, Kiss 
Kálmán helyett Lieli György, Hollósy Gábor, Rajnoha László, Horváth József, Rózsa Ferenc, 
Nagy János, Bognár Alajos, Turi Gábor, Balázs Péter, Orlay Imre, Szilágyi András Elnökségi 
tagok, továbbá Günthner Attila állandó meghívottak. 

Kimentette magát: Bartos Csaba, Pintér József, Kovács László, Rácz Géza, Dr. Vajda 
István, Almási Sándor, Dr. Dán András 

Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés határozatképes. 
 

Első napirendi pontként Kovács András ismertette az előző EE üléseken elhatározottak 
helyzetét. Az értékelt időszakra vonatkozóan elsősorban az egységes banki rendszer 
bevezetésének előrehaladásáról adott tájékoztatót. A továbbiakban röviden beszámolt az előző 
EE ülés óta eltelt időszak fontosabb eseményeiről:  

• A MEE közreműködésével a Mitsubishi kezdeményezésére kiírt pályázatra 4 
pályamunka érkezett 2 felsőoktatási intézményből. A nyertes pályázatról egy erre a 
célra létrehozott Bíráló Bizottság fog hamarosan dönteni.  

• A január 22-én megrendezésre kerülő Smart Metering konferencia helyszínét 
túljelentkezés miatt módosítani kellett. Előre láthatólag közel 200 hazai és 
nemzetközi résztvevőre számíthatunk.  

• A XI. kerületi lakosok kezdeményezése alapján megkeresték a MEE-t egy Puskás 
Tivadar szobor állítása és avatása ügyében. A MEE a HTE-vel karöltve támogatja a 
kezdeményezést és megkezdte az előkészületi munkákat.  

• Kiss Kálmán Elnökségi tag, egyéb elfoglaltságai miatt, a Villamos gép készülék és 
berendezés szakosztály Egyesületi Elnökségi képviseletéről lemondott. Bartos Csaba 
(ÉMAKÓ) megváltozott hivatali elfoglaltsága miatt nem tud a szerdai EE üléseken 
részt venni. Továbbá felhívta a figyelmet Pintér József (DÉDUKÓ) EE üléseiről való 
tartós távollétére is. Az Elnökség határozatképességének biztosítása érdekében 
szükséges lenne az érintett szakosztály és régiók esetében módosítani a képviseleti 
megbízásokat. 

• A VILLGÉP szövetség - mint önálló jogi személy - anyagi nehézségek miatt 
működését szünetelteti, amely változás nem érint a MEE-n belül működő üzemi 
szervezetük tevékenységét.  

• NCA (Nemzeti Civil Alapprogram) elektori ülést tartott január 17-én, ahol a 
Tanácsba delegált tagok választása történt. A kultúra terület civil delegáltja a 
Tanácsba Kucsera Tamás Gergely (Doktoranduszok Országos Szövetségének 
főtitkára, MTA elnöki főtanácsadó volt Vizi E. Szilveszter mellett). A választás 
pozitív a MEE számára. 

 

Második napirendi pontként Dervarics Attila adott tájékoztatást a MEE megújulási 
programjának előrehaladásáról. A közel 20 akciót 4 kategóriába sorolta.  
1. Elkészült, jól halad: Tagnyilvántartás, Partner rendszer, Kiemelt partnerek felkeresése, a 
VHTSZ szakosztály létrehozása, Bevételes rendezvények szervezése, Szabályozások 



módosítása, Gazdálkodás korszerűsítése, Elektrotechnika lap költségeinek csökkentése és 
tartalmi megújítása, Új honlap készítése, MEE egységes arculatának formálása, PR akciók a 
médiák bevonásával.  

2. Nem abban a mederben haladnak, és nem úgy, ahogy terveztük: Aktív részvétel a magyar 
energetika alakításában, Elektrotechnika népszerűsítése, Jogosítványok bővítése, tanfolyamok 
szervezése (szabályozási oldal kitisztult, a háttér megvan ahhoz, hogy hatékonyabban 
működjünk), Az iroda elköltözése (MTESZ-től függ).  

3. Új akciók indítása: K+F koordináció, Áramszolgáltatókkal szorosabb, egyesületi szintű 
együttműködés, megbízatások vállalása.  

4. Egyéb kategória: - Szervezetfejlesztés. Jelenleg nincs olyan feszültség, ami ennek a 
pontnak a végrehajtását kényszerítené. Az akciót le kell zárni, mert oka fogyottá vált. -A 
műszaki felsőoktatás aktuális feladatainak, perspektíváinak elemzése, tervek véleményezése. 
Alacsony prioritású akció. Meg kell vizsgálni, hogy van-e értelme. –FIATALÍTÁS. Nincs 
akcióterv, Turi Gábor a FISZT elnöke főállásban elhelyezkedett, nincs ideje az akció 
tervezésére és végrehajtására. Ezt nagyon át kell gondolnunk, mert egy kiemelt prioritású 
akcióról beszélünk.  

A következő EE ülésre 5-5 perces beszámolót vár az akció felelőseitől. Szilágyi András 
hozzászólásában javasolta Dr. Tombor Antal és Tari Gábor urak meghívását és vélemény 
kérését az „Aktív részvétel a magyar energetika alakításában” akciónk továbblendítéséhez. 
Dervarics Attila elképzelése szerint egy kész koncepcióval kell az illetékeseket felkeresni. 
Horváth József javasolta, hogy az akciók nagy számát tekintve, a beszámolókat két elnökségi 
ülésre bontsuk. 
 

Harmadik napirendi pontként Kovács András röviden ismertette a 2009. évi MEE díjakra 
való jelölések felhívásának terjesztési ütemezését a MEE honlapján és az Elektrotechnika 
folyóiratban a díjbizottsági munka ügymenetéhez igazítva. A felhívás közzététele a MEE 
honlapon azonnal, valamint az Elektrotechnika februári számában. Javaslatok beérkezési 
határideje a MEE díjakra, 2009. március 10. A Díjbizottságok 2009. április24-ig fejezzék be a 
bírálatot és készítsék el javaslatukat. Az Elnökség április 29-én véglegesíti a díjazottak körét. 
 

Negyedik napirendi pontként Günthner Attila előzetes tájékoztatást adott a MEE 2008. évi 
várható pénzügyi eredményeiről. A könyvelést végző cég előzetesen megküldött 
tájékoztatására alapozva, elmondása szerint 100% biztonsággal megállapítható, hogy az 
elhatárolások és a területi szervezetektől utólag érkező (nem várt) költségszámlák után is 
teljesül a tervezett eredmény (12 MFt) úgy, hogy 2009 évre némi tartalék is képezhető. A 
pénzügyi zárást követően egy terv-tény összehasonlító táblát küld majd az Elnökség részére. 
 
Ötödik napirendi pontként Günthner Attila által írásban előterjesztett 2008. évi 
mérlegbeszámoló és a közhasznúsági jelentés ütemtervét az Egyesületi Elnökség 01/2009 
számú határozatával egyhangúlag elfogadta. 
 
Hatodik napirendi pontként Günthner Attila ismertette a MEE 2009. évi pénzügyi tervét. 
Az előző Elnökségi ülésen elhangzott észrevételeket figyelembe véve részletes írásbeli 
előterjesztéséhez, amely tartalmazza a különböző számviteli sorokon tervezett számok 
részletes magyarázatát, nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. Nagy János hozzászólása után, 
amelyben a gazdasági válság kellő figyelembevételét illetően tett fel kérdést Kovács András 
elmondta, hogy egy jól megalapozott, konzervatív forrás és költségterv készült, amely 



megvalósulásának realitását már megkötött szerződések is biztosítják. Véleménye szerint a 
gazdasági válság hatásait figyelni kell folyamatosan, és év közben kell beavatkozni, ha 
szükségesnek látszik, a júniusi EE alkalmával. A hozzászólások után az Egyesületi Elnökség 
02/2009 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a MEE 2009. évi pénzügyi tervét. 
 
Hetedik napirendi pontként Tóth Péterné tájékoztatta az Elnökséget a MEE 2009. évi 
kommunikációs tervéről. A MAVIR idén ünnepli a rendszerirányítás 60. évét, amely téma 
főszerepet kap a MEE 56. Vándorgyűlésén is, melynek főtámogatója a MAVIR ZRt. Idén 
először veszünk részt a Magyar Regula szervezésében, mint szakmai támogató, illetve 
változatlan feltételekkel működünk együtt az ElektroSalon szervezésében is. 2008-ban új 
magyar és többnyelvű MEE ismertetőt is készítettünk, valamint megújítottuk a 
médiaajánlónkat. Tervezzük további praktikus és igényes összecsukható MEE molinó 
készítését. Kovács András hozzászólásában kiemelte, hogy az ElektroSalonon tartandó 
szakmai napunk programját a márciusi lapszámban közölni kell, ezért február közepéig vár 
szakmai témákra tett javaslatokat. Nagy János az energia hatékonyság témára tett javaslatot, 
amellyel EU szinten is kiemelten foglalkoznak.  
 
Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila számolt be a tagnyilvántartás állapotáról 
elsősorban a számok tükrében: 

• Fizetett 2008-ban: 4500 tag,  
• Tagdíj bevétel: 2006: 14 MFt, 2008: 11 MFt 
• Aktív tag: 5765  
• Regisztrált, regisztrálandó: 73 fő 
• Érvényes adatlappal rendelkezik: 3644 tag,   
• 413 ember használta a TaR rendszert 

 
Véleménye szerint az „aktív”, de nem fizetett tagok megkeresése és megnyerése közelebb 
viheti a MEE-t a 2006-os taglétszámhoz, illetve tagdíj bevételhez. A továbbiakban beszámolt 
a 2009 évi tagdíj befizetések elindításáról és a tagnyilvántartó program fejlesztéseiről. Kovács 
András hozzászólásában megjegyezte, hogy az Alapszabály szerint, aki egy éven túl nem fizet 
tagdíjat, ki kell zárni. Így tegyünk? Balázs Péter javaslata szerint egy utolsó figyelmeztetést 
kellene tennünk a kizárás előtt, és aki nem reagál, azt törölni kell. További hozzászólások után 
az Elnökség egyetértett abban, hogy a regisztráló szervezeteknek küldjünk a nem fizetettekről 
egy listát, amely alapján meg tudják tenni a felszólításokat.  
 
Kilencedik napirendi pontként Kovács András adott tájékoztatást az 56. vándorgyűlés 
előkészítéséről. A szervező bizottság január 29-én ülésezik először. Dr. Bencze János lesz a 
MAVIR ZRt. megbízott szakmai felelőse. Előzetes megállapodás szerint az egyik kiemelt 
szekció témáját a MAVIR ZRt. határozza meg, míg a másikra az Áramszolgáltatók kapnak 
lehetőséget. A rendezvény helyszínét Balatonalmádiban a Hotel Ramada adja.  
 
Tízedik napirendi pontként Kovács András ismertette az SZMSZ módosításának indoklását. 
Az írásban előzetesen megküldött SZMSZ, valamint két mellékletének (Egyesületi 
Választások Rendje, Képviseleti és aláírási rend) módosításait szóban nem kívánta 
kiegészíteni. Nagy János hozzászólásában az „Egyesületi Választások Rendje” 3.4. pontjában 
javasolt kiegészítést a különböző szervezetek értekezlet típusainak egyértelmű értelmezése 
érdekében. A módosított szöveg a következő:  



„ 3.4 Nagy létszámú területi szervezetek tagértekezlete, illetve szakosztályok tagértekezlete 
küldött értekezlet formájában is lebonyolítható. Ilyen esetben gondoskodni kell a szervezeti 
küldöttértekezlet résztvevőinek (saját tagértekezleti küldöttek) nyílt, átlátható 
megválasztásáról:” 
Horváth József az „Egyesületi Választások Rendje” 2.8. és 3.1.2. pontjához javasolt 
kiegészítést tenni.  A módosított szöveg a következő:  
„2.8 Határozatképesség megállapításánál az Alapszabály, a meghívóban feltüntetett formula a 
mértékadó. A Közgyűlés a meghirdetett időpontban határozatképes, ha a küldöttek fele + egy 
fő jelen van a teremben, illetve regisztráltatta magát. A későbbi időpontban megismételt 
Közgyűlés a megjelent küldöttek létszámától függetlenül határozatképes.” 
„3.1.2. Helyi szabályozás hiányában az alábbiak szerint kell eljárni: 

• Jelentős taglétszámú szervezetek (50 fő felett) a tisztújítás előtt, legalább 6 
hónappal korábban bízzanak meg, a helyi tisztújítás előkészítésére, 
minimum 3 fős jelölő bizottságot. A bizottság elnököt választ.   

Rajnoha László kérdését követően tisztázásra került a szakosztályok elnökének és titkárának 
aláírási jogköre, miszerint az Egyesületet képviselhetik a szakosztály területét érintő szakmai 
állásfoglalások aláírásával.  
A fenti módosítások átvezetését követően az Egyesületi Elnökség  

03/2009 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a MEE SZMSZ módosítását. 

04/2009 számú határozatával egyhangúlag elfogadta az Egyesületi Választások Rendjének 
módosítását. 

05/2009 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a Képviseleti és aláírási rendjének 
módosítását. 

Tizenegyedik napirendi pontként Kovács András adott tájékoztatót a minden évben 
meghirdetett Diplomaterv és szakdolgozat pályázatról. Nagy János hozzászólásában jelezte, 
hogy korainak tartja a májusi beadási határidőt. A hozzászólást követően az Elnökség 
egyetértett abban, hogy a tárgyévet megelőző év június 30. után és tárgyév június 30-ig 
elkészült és beadott diplomaterv és szakdolgozat pályázatokat értékelheti a bíráló bizottság. 
 
Egyéb:  
 

• Günthner Attila bejelentette Petrikovicsné Asbóth Zsuzsanna nyugdíjba vonulását, 
valamint tájékoztatást adott a munkaviszony megszűnésének körülményeiről. 
Kifejezte elismerését és tiszteletét, amely Zsuzsannát a MEE-ben eltöltött 28 évi 
odaadó munkájával kapcsolatban illet. 

• Orlay Imre tájékoztatást adott a Miskolcon lebonyolított „villamoshálózat-szerelő” 
tanfolyamról és az azt követő vizsgáról. Negatív kritikával illette a vizsga előtt pár 
nappal megjelent vizsgakérdések színvonalát, valamint ismételten felhívta a 
figyelmet a Szakmai és Vizsgakövetelményekben előírt maximális óraszámok 
kérdésére, amely lehetőséget ad különböző cégeknek kis óraszámú, szakmailag nem 
megfelelő, olcsó tanfolyamos szervezésére. Ezekkel a MEE nem kíván versenyezni. 
Kovács András javasolta, hogy a MEE fogalmazzon meg egy levelet az 
áramszolgáltatóknak, amely a MEE állásfoglalását tartalmazza a javasolt 
óraszámokról. 

• Lieli György hívta föl a figyelmet a VGKB szakosztály által szervezett, április 15-én 
megrendezésre kerülő „Villamos kábelek” szakmai napra. 



 

• Nagy János tájékoztatta az Elnökséget a 2009. május 14-15-én rendezett 
Közvilágítási Ankétra, amelyet ezúttal Budapesten tartanak közös szervezésben az 
ELMŰ MEE szervezetével, mivel idén 100 éves a budapesti villamos közvilágítás. 
Erre az alkalomra jelenítik meg a KÖZVILÁGÍTÁSI KÉZIKÖNYV című 
kiadványukat. Továbbá ismertette egy a VTT által írt, a Közlekedési, Hírközlési és 
Energiaügyi Minisztériumnak címzett levél tartalmát. A levél a Közvilágítási 
Rendelet és Közvilágítási Szabályzat kidolgozása és hatályba léptetése témában 
íródott, mivel jelenleg a jogszabályi háttér nem rendelkezik megfelelően arra az 
esetre, ha a közvilágítás fogyasztásának megállapításához az adott helyen nincs 
fogyasztásmérő felszerelve. 

• FISZT elnöke bejelentette, hogy 2009. január 28-án megrendezik a Kandó Kálmán 
Főiskolai Kar, szokásos „AC” szaknapját. 

• Végezetül Dervarics Attila kérte fel a két önálló jogi személyiséggel rendelkező 
társaságot (VTT, VET), hogy az alapszabályunk értelmében a következő elnökségi 
ülésen elnökségi jóváhagyás céljából számoljanak be az éves költségvetésükről. 

 
 
 
Budapest, 2009. január 21. 
 

Összeállította:       Jóváhagyta: 
 

Günthner Attila      Kovács András 
irodavezető       főtitkár 

 
 
 


